



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ ວັນອາທິດທີ 6 ຕຸລາ 2019 (10-06-2019)

ຄວາມສັມພັນທີ່ບໍ່ສັບສົນ

ຄວາມສັມພັນທີ່ຈັບໃຈຂອງທ່ານຈາກທີວີ ຫຼື ຈາກທັງ(ລະຄອນ)ແມ່ນຫຍັງ?

ຈຸດສໍາຄັນໃນບົດຮຽນ: ຈົ່ງປ່ອຍໃຫ້ຄວາມຮັກຂອງພຣະເຈົ້າຂັບເຄື່ອນຄວາມສັມພັນຂອງທ່ານຕໍ່ຄົນອື່ນ.

ພຣະຄໍາພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ພວກເຮົາບໍ່ມີຫຼັກຖານທາງສະຖິຕິທີ່ຈະພິສູດສິ່ງນີ້, ແຕ່ວ່າຄວາມສັມພັນທີ່ສນຸກສນານຂອງພວກເຮົາບາງຢ່າງອາດແມ່ນຂະນະເວລາທີ່ພວກເຮົາເຄີຍເປັນເດັກນ້ອຍ. ບໍ່ແມ່ນລະຄອນ. ບໍ່ຫວັງຫຍັງຈາກກັນແລະກັນ. ພວກເຮົາເປັນພຽງເດັກນ້ອຍ, ພຽງແຕ່ຫຼິ້ນນໍາກັນ ແລະຊົມຊື່ນຍິນດີທີ່ມີຄົນຫຼິ້ນນໍາ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມເມື່ອພວກເຮົາໃຫຍ່ຂຶ້ນ, ແນວໂນ້ມຂອງພວກເຮົາຕໍ່ຄວາມເຫັນແກ່ຕົວມັກຈະແຊກແຊງມິດຕະພາບຂອງພວກເຮົາ. ພວກເຮົາສ້າງມິຕະພາບກ່ຽວກັບຕົນເອງ ແລະຫວັງໄດ້ຜົນປະໂຫຍດຈາກຄົນອື່ນ. ພວກເຮົາພະຍາຍາມເຮັດໃຫ້ຄົນອື່ນເປັນບຸກຄົນທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງການໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເປັນ. ຖ້າບຸກຄົນນັ້ນບໍ່ຮ່ວມມື ພວກເຮົາຫາເພື່ອນໃໝ່. *ມິຕະພາບທີ່ງ່າຍໆກໍກາຍເປັນຍາກ.*

ມັນອາດຈະເປັນການດີທີ່ພວກເຮົາກັບຄືນໄປສູ່ມິຕະພາບຢ່າງງ່າຍໆ ໃນຕອນເປັນເດັກນ້ອຍ, ແລະນັ້ນບໍ່ແມ່ນຄວາມໄຮ້ເຫດຜົນຫລືໂງ່ເໝືອນດັ່ງບາງຄົນຄິດ ການຊອກຫາແບບງ່າຍໆໃນການດໍາລົງຊີວິດຂອງພວກເຮົາແມ່ນລວມທັງຄວາມສັມພັນຂອງພວກເຮົາ.

ໃນຈິດໝາຍສະບັບແລກຂອງອັດສາວິກໂປໂລຂຽນໄປຫາຊາວຄຣິສຕຽນເມືອງເທຊະໂລນິກ, ອາຈານໂປໂລໄດ້ໃຫ້ຄວາມເຂົ້າໃຈແກ່ພວກເຮົາກ່ຽວກັບຄວາມສັມພັນທີ່ບໍ່ສັບສົນດັ່ງກ່າວ. ທັງໝົດ, ມັນເປັນການຂັບເຄື່ອນໂດຍຄວາມຮັກ ບໍ່ແມ່ນຄວາມຮັກສໍາລັບຕົວເຮົາເອງ, ແຕ່ແມ່ນຄວາມຮັກສໍາລັບພຣະເຈົ້າຊຶ່ງສະແດງອອກເຖິງວິຖີທາງ ທີ່ພວກເຮົາຮັກຄົນອື່ນໄດ້ດ້ວຍວິທີໃດ.

ພຣະຄໍາພີກ່າວວ່າແນວໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2 ແລະ 3)

ການສຶກສາພຣະຄໍາພີ

1. 1 ເທຊະໂລນິກ 4:3-5

*3*ອັນນີ້ແຫລະ, ເປັນນ້ຳພຣະທັຍຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ໃຫ້ເຈົ້າທັງຫລາຍເປັນຄົນບໍ່ຮືສຸດ, ໃຫ້ພວກເຈົ້າລະເວັ້ນຈາກການຜິດຊາຍຍິງ. *4*ໃຫ້ເຈົ້າທຸກຄົນຮູ້ຈັກມີເມັງໃນທາງບໍ່ຮືສຸດ ແລະໃນທາງນັບຖື. *5*ບໍ່ໃຊ້ດ້ວຍຣາຄະຕັນຫາຕາມດັ່ງພວກນອກຊາດທີ່ບໍ່ຮູ້ຈັກພຣະເຈົ້າ.

ຂະນະທີ່ພວກເຮົາຂຸດຄົ້ນໃນພຣະຄໍາ 1 ເທຊະໂລນິກ ບົດທີ 4, ພວກເຮົາຈະໄດ້ເຫັນຫຼັກການພື້ນຖານທີ່ນໍາໃຊ້ກັບຄວາມສັມພັນທຸກປະເພດ, ແຕ່ອາຈານໂປໂລໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍການຈິດຈໍາເພາະ: ຄວາມສັມພັນທີ່ກ່ຽວກັບ ຫຼືນໍາໄປສູ່ການຜິດສິນທັມທາງເພດ. ໂລກປັດຈຸບັນພະຍາຍາມກໍານົດສິ່ງທີ່ຖືວ່າແມ່ນຫຍັງເປັນການຜິດສິນທັມທາງເພດ;

ບາງຄົນປະຕິເສດທີ່ຈະເອີ້ນວ່າຜິດສິນທັມໃນກໍລະນີຜູ້ໃຫຍ່ສອງຄົນກະທໍາໂດຍການສົມຮູ້ຮ່ວມຄິດກັນ. ພຣະເຈົ້າຊົງມີມາຕຖານທີ່ແຕກຕ່າງ: ຄວາມໄກ້ຊິດທາງເພດແມ່ນປະສົບການລະຫວ່າງຊາຍຄົນໜຶ່ງແລະຍິງຄົນໜຶ່ງເທົ່ານັ້ນທີ່ຢູ່ໃນຄວາມສັມພັນການແຕ່ງງານ. ໂດຍແຈ່ມແຈ້ງ, ສິ່ງອື່ນໃດນອກເໜືອຂອບເຂດນີ້ແມ່ນຖືວ່າເປັນການຜິດສິນທັມທາງເພດ. ພຣະປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າກໍແຈ່ມແຈ້ງກ່ຽວກັບເຮືອງນີ້: ພວກເຮົາປະຊາກອນຂອງພຣະເຈົ້າສົມຄວນບໍ່ຕ້ອງມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງກັບການຜິດສິນທັມທາງເພດ. ດັ່ງທີ່ ໂປໂລໄດ້ຂຽນໄວ້: “ໃຫ້ພວກເຈົ້າລະເວັ້ນຈາກການຜິດຊາຍຍິງ.”

ໃນທີ່ສຸດ, ພຣະປະສົງຂອງອົງພຣະເຈົ້າຈະຖືກກ່ຽວພັນກັບການຊໍາຮະໃຫ້ບໍລິສຸດຂອງພວກເຮົາ: ຖືກແຍກອອກເພື່ອຈຸດປະສົງແລະສະຖ່າຣາສີຂອງພຣະອົງ. ໃນເມື່ອພວກເຮົາດໍາເນີນຊີວິດຕາມມາຕຖານຂອງໂລກ, ພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ດໍາເນີນຊີວິດໂດຍບໍລິສຸດ, ຊີວິດທີ່ໄດ້ຊົງຖືກແຍກອອກ. ໃນເມື່ອພວກເຮົາຕິດຕາມຄວາມກະທາຍໃນກິເລດຕັນຫາຂອງພວກເຮົາ, ພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ດໍາເນີນຊີວິດສໍາລັບພຣະສະຖ່າຣາສີຂອງພຣະເຈົ້າ, ແຕ່ສໍາລັບຕົວເອງ. ເທດສະນັ້ນພວກເຮົາຈຶ່ງຢູ່ນອກພຣະປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າ. ຜູ້ໃດທີ່ບໍ່ເຫັນດີກັບມາຕຖານແຫ່ງພຣະຄໍາພີນີ້ມັກຈະເວົ້າວ່າມັນເປັນການຈໍາກັດເສຣີພາບຂອງລາວ, ແຕ່ຄວາມເປັນຈິງແລ້ວ ລາວຕົກເປັນທາດຂອງຕັນຫາທີ່ອັນຕະລາຍຕໍ່ລາວເອງ. ເສຣີພາບແລະຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີທີ່ແທ້ຈິງແມ່ນມາຈາກມາຕຖານຂອງພຣະເຈົ້າ.

ຕິດຕາມພຣະປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າກ່ຽວກັບການຊໍາຮະໃຫ້ສະອາດ ແລະຄວາມບໍລິສຸດໃນຄວາມສັມພັນຮຽກເອີ້ນການກະທໍາ 2 ຢ່າງນີ້ ຊຶ່ງແຍກອອກຈາກກັນບໍ່ໄດ້ ຄື:

- ຈົ່ງຫລີກລ່ຽງຈາກການຜິດສິນທັມທາງເພດ.
- ຈົ່ງຮູ້ຈັກການບັງຄັບຮ່າງກາຍຂອງພວກເຮົາ.

ແມ່ນຫຍັງຄືລະເບີດຝັງດິນຂອງຄວາມສັມພັນທີ່ຢູ່ໃນວັທນະທັມ ປັດຈຸບັນນີ້?

2. 1 ເທຊະໂລນິກ 4:6-8

ຢ່າໃຫ້ຜູ້ໃດລ່ວງເກີນແລະເຮັດຜິດຕໍ່ພີ່ນ້ອງຂອງຕົນໃນເຮືອງນີ້ ເພາະວ່າອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າເປັນຜູ້ຊົງແກ້ແຄ້ນຄົນທີ່ເຮັດຜິດແນວນັ້ນ ຕາມດັ່ງພວກເຮົາໄດ້ບອກພວກເຈົ້າຢ່າງໜັກແໜ້ນໄວ້ກ່ອນແລ້ວ. 7 ເພາະວ່າພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຊົງເອີ້ນພວກເຈົ້າໃຫ້ເປັນຄົນຊົ່ວຮ້າຍ ແຕ່ວ່າເພື່ອໃຫ້ເປັນຄົນບໍລິສຸດ. 8 ສັນນັ້ນຜູ້ທີ່ຝ່າຝົນນັ້ນກໍບໍ່ຝ່າຝົນຕໍ່ມະນຸດ ແຕ່ຝ່າຝົນຕໍ່ພຣະເຈົ້າ ຜູ້ຊົງໄຜດປະທານພຣະວິນຍານບໍລິສຸດຂອງພຣະອົງໃຫ້ແກ່ເຈົ້າທັງຫລາຍ.

- ໂປໂລໄດ້ໃຫ້ຄໍາເວົ້າສອງຄໍາກ່ຽວກັບຄໍາແນະນໍາເພື່ອຮັກສາໄວ້ຊຶ່ງຄວາມສັມພັນໃນບາດກ້າວທີ່ຖືກຕ້ອງ:
- ຢ່າລ່ວງລະເມີດຝ່າຝົນຕໍ່ຄົນອື່ນ. “ຝ່າຝົນ” ແມ່ນການເຮັດເກີນຂອບເຂດທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງກໍານົດໄວ້. ຄໍາເວົ້ານີ້ໝາຍເຖິງການລ່ວງລະເມີດກົດບັນຍັດຂອງພຣະເຈົ້າ.
 - ຢ່າເອົາປຽບຜູ້ອື່ນ. ພວກເຮົາເອົາປຽບຜູ້ອື່ນໃນເມື່ອພວກເຮົາຫາປໂຍດຈາກບຸກຄົນນັ້ນຫຼືຄວາມສັມພັນນັ້ນ, ພວກເຮົາບໍ່ສັດຊື່ໃນການຕໍ່ຮອງເພື່ອຫວັງສິ່ງໃດສິ່ງໜຶ່ງ. ນີ້ກໍໝາຍເຖິງການກະທໍາຜິດຕໍ່ບຸກຄົນນັ້ນເຊັ່ນດຽວກັນ. ທັງສອງຢ່າງນີ້ແມ່ນເປັນການກະທໍາບາບຕໍ່ພຣະເຈົ້າ. ແລະກົງຂ້າມກັນນີ້, ໃນຂະນະທີ່ພວກເຮົາສແວງຫາການພໍພຣະທັຍພຣະເຈົ້າ, ພວກເຮົາຈະບໍ່ກະທໍາສິ່ງເຫຼົ່ານີ້. ບໍ່ມີຜູ້ໃດປາຖນາຢາກເສັງປຽບ, ແຕ່ພວກເຮົາທຸກຄົນໄດ້ມີປະສົບການໃນເຮືອງນີ້. ມັນເປັນການອີກທັກໃນເມື່ອພວກເຮົາຄົ້ນພົບວ່າໃຜຜູ້ໜຶ່ງມີເຈຕນາເອົາປຽບ(ຫາຜົນກໍາໄລ)ຈາກເຮົາ:
 - ເພື່ອນຮ່ວມງານທີ່ແກ້ງຍ້ອງຍໍເຮົາເພື່ອຫວັງຄວາມນິຍົມທາງເພດສັມພັນ.
 - ເພື່ອນບ້ານທີ່ແກ້ງເປັນມິດເພື່ອຫວັງຈະຂາຍສິ່ງຂອງຕ່າງໆໃຫ້ແກ່ທ່ານ.

- ໃຜຜູ້ນຶ່ງທີ່ຮ່ວມເປັນສະມາຊິກໂບດເພື່ອຫວັງຈະໄດ້ລູກຄ້າໃຫມ່ໆໃນທຸລະກິດຂອງຕົນ.

ອັດສາວິກໂປໂລໄດ້ໃຫ້ເຫດຜົນສໍາຄັນ 3 ຢ່າງ ເປັນຫຍັງພວກເຮົາບໍ່ສົມຄວນທີ່ “ລ່ວງລະເມີດແລະທາບໂຍດຈາກອ້າຍ, ເອື້ອຍ, ນ້ອງ ຂອງເຮົາ”

1. ການປະພຶດດັ່ງນັ້ນ ເປັນສິ່ງທີ່ຈະຖືກລົງໂທດໂດຍພຣະເຈົ້າ, ຊຶ່ງຊົງເປັນຜູ້ລ້າງແຄ້ນຂອງຄວາມຜິດເຫຼົ່ານີ້. ໃນຂະນະທີ່ລະເມີດຄວາມສັມພັນຂອງພວກເຮົາຕໍ່ຄົນອື່ນ, ຈະນໍາມາຊຶ່ງຜົນສະທ້ອນທັງຝ່າຍເນື້ອກາຍແລະຝ່າຍຄວາມສັມພັນ, ໂປໂລມີແນວຄິດຢູ່ໃນໃຈວ່າ: ໃນອະນາຄົດ ທຸກຄວາມບາບຈະຖືກຕັດສິນ.
2. ການປະພຶດດັ່ງນັ້ນ ບໍ່ສອດຄ່ອງກັບການຊົງຮຽກເອີ້ນ “ໃຫ້ດໍາລົງຊີວິດຢູ່ໃນຄວາມບໍ່ຮື້ສຸດ”. ຄວາມຍ້ານກົວຂອງພວກເຮົາຕໍ່ການຖືກຕັດສິນ ສາມາດເປັນສິ່ງຈູງໃຈຢ່າງແຂງແຮງແນ່ນອນ, ແຕ່ໃຫຍ່ໄປກວ່ານັ້ນສົມຄວນຈະແມ່ນ ຄວາມປາຖນາຂອງພວກເຮົາທີ່ຈະເຮັດໃຫ້ເປັນທີ່ພໍພຣະທັຍຂອງພຣະຄຣິດ.
3. ການປະພຶດດັ່ງນັ້ນ ເປັນການປະຕິເສດ “ພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງປະທານພຣະວິນຍານບໍ່ຮື້ສຸດຂອງພຣະອົງ”. ການຫຼົ່ມຫຼູວໃນການດໍາເນີນຊີວິດດ້ວຍຄວາມບໍ່ຮື້ສຸດ ແມ່ນການຫຼົ່ມຫຼູວໃນການດໍາລົງຊີວິດພາຍໃຕ້ການຊົງປົກຄອງຂອງພຣະເຢຊູຄຣິດ ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຂອງພວກເຮົາທັງຫຼາຍ.

ດ້ວຍເຫດໃດທ່ານຄິດວ່າພຣະເຈົ້າຊົງຖືຄວາມບໍ່ຮື້ສຸດໃນຄວາມສັມພັນຂອງພວກເຮົາຢ່າງຈິງຈັງ?

3. 1 ເທຊະໂລນິກ 4:9-12

⁹ສ່ວນເຮືອງການຮັກພີ່ນ້ອງທັງຫຼາຍນັ້ນ, ເຮົາບໍ່ຈຳເປັນຈະຂຽນຝາກມາໃຫ້ພວກເຈົ້າ ເພາະເຈົ້າເອງກໍໄດ້ຮັບການຊົງສ້າງສອນຈາກພຣະເຈົ້າແລ້ວວ່າ: ໃຫ້ຮັກກັນແລະກັນ. ¹⁰ທີ່ຈິງ, ເຈົ້າທັງຫຼາຍກໍລ້ຽງເຮັດດັ່ງນັ້ນແກ່ພວກພີ່ນ້ອງທັງປວງຕະຫຼອດທົ່ວແຂວງມາເກໂດເນັງແລ້ວ ແຕ່ພີ່ນ້ອງເອີຍ, ພວກເຮົາເຕືອນສະຕິເຈົ້າທັງຫຼາຍໃຫ້ເຮັດດັ່ງນັ້ນຫຼາຍກວ່າເກົ່າ. ¹¹ແລະຈົ່ງຕັ້ງເບົ້າໝາຍວ່າຈະຢູ່ຢ່າງສງົບ, ເຮັດການກ່ຽວກັບກິດທຸລະສ່ວນຕົວຂອງຕົນ, ທັງເຮັດວຽກດ້ວຍມືຂອງຕົນເອງ, ຕາມດັ່ງທີ່ພວກເຮົາໄດ້ສັ່ງເຈົ້າທັງຫຼາຍໄວ້ແລ້ວ. ¹²ເພື່ອການດໍາເນີນຊີວິດຂອງພວກເຮົາຈະເປັນທີ່ນັບຖືແກ່ຄົນພາຍນອກ ແລ້ວພວກເຮົາຈະບໍ່ຕ້ອງອາສັຍຄົນອື່ນ.

ຈົນເຖິງຈຸດນີ້, ພວກເຮົາໄດ້ຈິດໃສ່ໂດຍຖືວ່າສໍາຄັນທີ່ພວກເຮົາບໍ່ສົມຄວນປະຕິບັດສິ່ງທີ່ຂັດຕໍ່ຄວາມສັມພັນ ແຕ່ວ່າພວກເຮົາສົມຄວນຈະປະຕິບັດຢ່າງໃດຕໍ່ຄົນອື່ນ? ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ, ອາຈານໂປໂລໄດ້ໃຫ້ຄໍາສັ່ງ 4 ຢ່າງ:

- **ຈົ່ງຮັກຊຶ່ງກັນແລະກັນ.** ຄໍາສັ່ງນີ້ສະແດງອອກເຖິງຄວາມຮັກແພງສັນພີ່ນ້ອງຕໍ່ຊຶ່ງກັນແລະກັນ ບໍ່ໄດ້ມີຫຍັງໃໝ່ສໍາລັບຊາວເທຊະໂລນິກ, ແລະໂປໂລບໍ່ໄດ້ມີການເປີດເຜີຍໃໝ່ຫຍັງເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບຄວາມຮັກນອກເໜືອໄປກວ່າສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສ້າງສອນພວກເຮົາເປັນໄປແລ້ວນັ້ນ.
- **ຈົ່ງສແວງຫາວິທີນໍາຊີວິດທີ່ງົບສງົບ.** ພວກເຮົາບໍ່ຮູ້ຖ້າຫາກວ່າບັນຫາຈໍາເພາະເຈາະຈົງກ່ຽວກັບເຮືອງນີ້ໄດ້ເກີດຂຶ້ນໃນຄຣິສຕະຈັກຊຶ່ງພາໃຫ້ໂປໂລໄດ້ເວົ້າເຖິງເຮືອງນີ້, ແຕ່ຄໍາແນະນໍາຂອງເພິ່ນບໍ່ມີຫຍັງກ່ຽວຂ້ອງກັບການເວົ້າຄ່ອຍຫຼືເວົ້າດັງຂອງພວກເຮົາ. ແທນທີ່, “ຊີວິດທີ່ງົບສງົບ” ແມ່ນຊີວິດທີ່ບໍ່ສ້າງຄວາມໂກດແຄ້ນ, ບໍ່ສ້າງຄວາມຂັດແຍ່ງ, ແລະບໍ່ສ້າງການເປັນສັດຕູ.
- **ຢ່າໄປກ່ຽວຂ້ອງຊີວິດ(ທຸລະກິດ)ຂອງຄົນອື່ນ.** ນີ້ເປັນປະໂຫຍດທີ່ພວກເຮົາສາມາດເຂົ້າໃຈຢ່າງແນ່ນອນ ແລະເຫັນຄຸນຄ່າໃນຜູ້ອື່ນ! ມັນແມ່ນການປະກອບທີ່ສົມບູນແບບໃນການດໍາເນີນຊີວິດທີ່ງົບສງົບ, ເພາະວ່າຜູ້ທີ່

ນໍາພາການດໍາເນີນຊີວິດທີ່ງ່າຍດາຍ ບໍ່ສົມຄວນທີ່ຈະເຂົ້າໄປຫຍຸ້ງກ່ຽວກັບກິດຈະການປະຈໍາວັນຂອງຄົນອື່ນ.

- **ຈົ່ງເຮັດວຽກດ້ວຍມືຂອງຕົນເອງ.** ພວກເຮົາບໍ່ສົມຄວນປັດປ່າຍ ຫຼືກລຸ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງພວກເຮົາ, ເຖິງແມ່ນວຽກງານບາງຢ່າງຈະໜ້າເປື່ອໜ້າຍ ຫຼືບໍ່ມີຄວາມໝາຍກໍຕາມ. ພວກເຮົານໍາກຽດສັກສີມາສູ່ທຸກສິ່ງ ທີ່ພວກເຮົາເຮັດ, ແລະທຸກສິ່ງທີ່ພວກເຮົາກະທໍາ ພວກເຮົາເຮັດເພື່ອໃຫ້ພຣະຄຣິດຊົງພໍພຣະທັຍ.

ຄວາມສັມພັນຂອງພວກເຮົາຕໍ່ພວກທີ່ຢູ່ພາຍນອກຄອບຄົວຂອງອົງພຣະຄຣິດກໍສໍາຄັນເໝືອນກັນ, ແລະພວກເຮົາສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນພຣະຄຣິດ ໃນວິຖີທາງທີ່ພວກເຮົາກະທໍາພາຣະກິດຂອງພວກເຮົາ ແລະໃນວິຖີທາງທີ່ພວກເຮົາສັມພັນກັບເພື່ອນຮ່ວມງານຂອງພວກເຮົາ.

ກຸ່ມຂອງພວກເຮົາຈະຊ່ວຍເຫຼືອຊຶ່ງກັນແລະກັນ ສາວນຮັກສາໄວ້ຊຶ່ງຄວາມສັມພັນທີ່ບໍ່ສັບສົນນີ້ ດ້ວຍວິທີໃດ?

ນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດ

ທ່ານຈະເຮັດຫຍັງໃນອາທິດນີ້ ເພື່ອໃຫ້ຄວາມຮັກຂອງພຣະເຈົ້ານໍາພາໃຫ້ທ່ານມີຄວາມສັມພັນກັບຄົນອື່ນ ດ້ວຍວິທີໃດ? ຈົ່ງພິຈາຣະນາເບິ່ງວິທີການແລະນໍາໃຊ້ຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- **ຈົ່ງປະເມີນຕົນ.** ຈົ່ງທົບທວນບັນຊີຄວາມສັມພັນແລ້ວຖາມຕົນເອງວ່າ: ເປັນດ້ວຍເຫດໃດພວກເຮົາຈຶ່ງເປັນມິດ(ເພື່ອນ)ກັນ? ພວກເຮົາເປັນເພື່ອນກັນເພາະວ່າຜູ້ນັ້ນຢາກໄດ້ຫຍັງຈາກເຮົາ ຫຼື ເຮົາຢາກໄດ້ສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງຈາກລາວ? ຈົ່ງພິຈາຣະນາເບິ່ງວ່າຄົນທີ່ທ່ານມີຄວາມສັມພັນກັບທ່ານນັ້ນເປັນຄົນທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງໄດ້ຮັກ ແລະບໍ່ແມ່ນບຸກຄົນທີ່ຖືກຈັດແຈງໄວ້ທີ່ນີ້ ເພື່ອຕອບສນອງຄວາມຈໍາເປັນຂອງທ່ານ.
- **ຈົ່ງຂໍໂທດ.** ຖ້າຫາກທ່ານມີຄວາມສັມພັນກັບສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງ ຊຶ່ງບໍ່ເປັນການຖວາຍພຣະກຽດພຣະຄຣິດ (Christ-honoring), ຈົ່ງສແວງຫາການປ່ຽນແປງ. ຈົ່ງຂໍອະພິຍໂທດ, ຖ້າຈໍາເປັນ. ເສີມສ້າງແລະສ້ອມແຊມຄວາມສັມພັນໃຫມ່ ອົງໃສ່ຄວາມຮັກຂອງທ່ານຕໍ່ພຣະຄຣິດ.
- **ຈົ່ງຕິດຕໍ່ສັມພັນ.** ຈົ່ງໃຫ້ກຸ່ມຂອງຜູ້ທີ່ມີຄວາມເຊື່ອອ້ອມຮອບທ່ານດ້ວຍການສົ່ງເສີມຄວາມສັມພັນທີ່ເຂັ້ມແຂງ. ຈົ່ງຊ່ວຍເຫຼືອຊຶ່ງກັນແລະກັນໃນການຮັກສາໄວ້ຊຶ່ງຄວາມສັມພັນທີ່ບໍ່ຫຍຸ້ງຍາກ. ການສຶກສາພຣະຄຳພີຮ່ວມກັນເປັນຈຸດເລີ່ມຕົ້ນທີ່ດີທີ່ສຸດ.

ຫຼາຍສິ່ງເບິ່ງຄືວ່າເປັນການຫຍຸ້ງຍາກຫຼາຍກວ່າ(ເທົ່າທີ່ຄວນ)ໃນຄວາມສັມພັນຂອງພວກເຮົານັບຕັ້ງແຕ່ພວກເຮົາຍັງເປັນເດັກນ້ອຍ. ແຕ່ຖ້າພວກເຮົາໃຊ້ຫຼັກການຄວາມຮັກຂອງພຣະເຈົ້າ, ພວກເຮົາຈະເຫັນຄວາມງ່າຍ(ສະດວກສະບາຍ)ໃນທຸກສິ່ງທີ່ໄດ້ເຄື່ອນໄປຕາມພຣະອົງແມ້ກະທັ້ງຄວາມສັມພັນຂອງເຮົາ.

ອຸປຸຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ www.lsb.org ໂດຍ SSK